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Kjære støttespillere og samarbeidspartnere,

2024 har vært et viktig år for dyrevelferden i Norge, men også en påminnelse 
om at kampen for dyrene ikke er vunnet. Dyrevelferdsmeldingen som ble 
lagt frem rett før årsskiftet, var en sku!else. Den reflekterer dagens politiske 
situasjon – og ikke dyrenes behov. Likevel gir vi oss ikke. Med et valgår i sikte 
skal vi gjøre alt vi kan, for å påvirke politikerne og sørge for at dyrevelferd 
blir en prioritet i en ny regjering.

Til tross for politiske motbakker har vi oppnådd viktige fremskritt. Vi har 
bidratt til at dødelighet i oppdrettsnæringen har fått økt oppmerksomhet, 
vi presser dagligvarekjedene til å fase ut monsterkyllingen Ross 308, og vi 
fortsetter kampen for forsøksdyrene. Det er bevis på at engasjement nytter 
– og vi stopper ikke her.

I året som kommer, vil vi intensivere presset. Vi skal holde politikere og 
næringsliv ansvarlige, mobilisere støtte i opinionen og kjempe for konkrete 
forbedringer for dyrene som trenger det aller mest. Vi vet at vi ikke 
står alene. Hver eneste støtteerklæring og hver eneste fadder, giver og 
samarbeidspartner gjør en forskjell.

Tusen takk for at du er med oss. Sammen gir vi flere dyr et liv verdt å leve.

Anton Krag
Daglig leder i Dyrevernalliansen

FORORD

Forord

Tusen takk 
til nye og gamle

givere og sponsorer.

Sammen skaper vi

en bedre hverdag 

for dyrene!
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OM DYREVERNALLIANSEN

Styret

Medarbeidere

Anton Krag
Zoolog

Ingrid Juvik
Småbruker

Thor Kristian 
Ravnanger Seth
Sivilingeniør

Tetyana Kalchenko
Overlege

Sarah Cecilie
Finkelstein Waters
Samfunnsviter

Øverst fra venstre:
Anton Krag
Daglig leder, zoolog
Live Kleveland
Kommunikasjonsleder, jurist
Kristina Lervåg
Økonomi- og administrasjonsleder, 
siviløkonom 
Helle Haukvik
Fagleder, veterinær
Line Skaugerud
Markeds- og innsamlingsleder, økonom
Kaja Ringnes Efskind
Kommunikasjonsrådgiver, journalist
Susanna Emmika Lybæk
Senior fagrådgiver, zoolog
Thea Tøstie
Markedsrådgiver og innholdsprodusent, 
medieviter

Midten fra venstre:
Marianne Kulø
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Oda Frøysaker
Kommunikasjonskonsulent, markedsfører
Celine Kronen Gutierrez-Mowinckel
Markeds- og kommunikasjonskonsulent 
Anine Austvold
Organisasjons- og CRM-rådgiver
Therese Larsen
Organisasjonskonsulent,
master i husdyrvitenskap 
Christian Danielsen
Politisk seniorrådgiver, statsviter
Hanne Haugvaldstad
Fagkonsulent, veterinær
Birgitte Brøtmet
Innsamlingsrådgiver, journalist og 
markedsfører

Nederst fra venstre:
Linn Merete Jonstang
Fagrådgiver, veterinær
Céline Nova Løstegård
Fagrådgiver, veterinær
Elin Kopstad
Sosiale medier ansvarlig, markedsfører  
Kristin Ljosland
Markeds- og arrangementsrådgiver, 
prosjektleder
Rebeka Czigány
Økonomikonsulent, økonom

Faste oppdragstakere: 
Iselin Linstad Hauge
Fotograf 
Marius Captare
Fotograf
Ihne Pedersen
Fotograf
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OM DYREVERNALLIANSEN

Hvem hjelper vi? 

Vi hjelper dyrene som trenger det mest – de er o!er 
for intensivt landbruk, fiskeoppdrett, pelsindustri og 
dyreforsøk. Vi prioriterer områder der flest dyr lider, og 
der lidelsene er størst.

Hvordan jobber vi?

Vi jobber politisk for å endre lovverk og gi dyrene en 
stemme i møte med mektige næringer. Vi samarbeider 
med næringsliv og bønder for å sikre bedre dyrevelferd.  

Vi lager rapporter og utredninger som dokumenterer 
dyrenes behov. Vi synliggjør deres situasjon i media 
og på sosiale medier og gir forbrukere verktøy for å ta 
dyrevennlige valg. Vår forbrukerguide og app gjør det 
enkelt å velge mat, klær og kosmetikk laget med bedre 
dyrevelferd.  

Gjennom vårt arbeid kan vi skape varige endringer for 
hele bransjer – og spare millioner av dyr for lidelse.

Hva jobber vi for?

Ingen dyr skal lide på grunn av penger, uvitenhet 
eller tradisjoner. Sammen med faddere, sponsorer og 
støttespillere jobber vi for at alle dyr skal få et liv verdt 
å leve.  

Vi tror på at små skritt fører til store endringer. Ved å ta 
ett steg av gangen kan vi skape en bedre fremtid for dyr 
og mennesker.

Om Dyrevernalliansen

Vi er en allianse av dyrevenner, faddere, støttespillere, næringsliv, bønder, politikere 
og ansatte. Sammen jobber vi for en bedre fremtid for dyrene. Vi er ikke alltid enige 
om alt, men Dyrevernalliansen sørger alltid for at dyrenes stemme blir hørt.



SAMARBEID

Eurogroup for Animals 

Anerkjent av EU-parlamentet og EU-kommisjonen
som den ledende representanten for dyrevelferd i EU.
Dyrevernalliansen er medlem. Slik arbeider vi sammen
med andre europeiske dyrevernorganisasjoner for å
påvirke rammevilkårene for dyrevelferd over hele Europa.

Etisk handel Norge

Et ressurssenter for etisk handel som har flere av de
største norske bedriftene samt mange kommuner og
organisasjoner som medlemmer. Dyrevernalliansen er
medlem, og vi deler vår fagkompetanse på samlinger
gjennom året.

Fundraising Norge

Fundraising Norge er en interessepolitisk og faglig aktør
som bistår norske organisasjoner og institusjoner som
regelmessig ska!er midler til sin virksomhet gjennom
innsamlinger. Dyrevernalliansen er medlem.

Rådet for dyreetikk

Et statlig oppnevnt utvalg som har til oppgave
å gi myndighetene råd om dyreetiske spørsmål.
Dyrevernalliansen har et medlem sammen med
Dyrebeskyttelsen Norge. 

Norecopa (plattform for alternativer 
til dyreforsøk) 

Et nasjonalt samarbeidsorgan med representanter 
fra forsøksdyrindustrien, forskningsmiljøene, 
dyrevernorganisasjoner og myndigheter. Formålet er å 
øke bruken av alternativer til dyreforsøk i vid forstand. 
Dyrevernalliansen representerer dyrevernorganisasjonene.

Virke

En hovedorganisasjon for tjenesteorganisasjoner, der 
Dyrevernalliansen er medlem.

Innsamlingskontrollen

Innsamlingskontrollen er en ideell stiftelse som gir 
trygghet for at innsamlingsvirksomhet drives forsvarlig, 
og at pengene går til det formålet som er oppgitt. 
Dyrevernalliansen er godkjent.

Samarbeid

Dyrevernalliansen samarbeider med myndigheter, næringer og organisasjoner
gjennom utvalg og nettverk. Dette gir oss mulighet til å fremme dyrenes sak
i forbindelse med forskning og politiske prosesser og overfor næringslivet.
Samtidig får vi tilgang til verdifull kompetanse.
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DYR I LANDBRUKET

Vi fokuserer spesielt på dyrene som trenger det aller mest 
– og på tiltak som kan skape reell endring. Her kan du lese 
mer om hva vi har oppnådd i året som har gått, og hva vi 
fortsetter å kjempe for i 2025.

Dyrevelferdsmeldingen

Rett før jul ble dyrevelferdsmeldingen lagt frem. Gjennom 
2024 har vi jobbet hardt for å hindre tilbakeslag og 
sikre bedre vilkår for dyrene. Vi har gitt flere innspill til 
meldingen, basert på forskning og praktiske erfaringer. 
Vi har også finansiert eksterne rapporter for å styrke 
politikernes beslutningsgrunnlag.  

For dyrene som trenger det aller mest, har vi krevd mer 
plass, frisk luft og tiltak for å redusere dødelighet.  

I dyrevelferdsmeldingen ble det dessverre ikke foreslått 
noen vesentlige endringer. Vi mener at meldingen i for 
liten grad tar tak i de store utfordringene i norsk intensivt 
landbruk, fiskeoppdrett og dyreforsøk. Når meldingen 
skal behandles i Stortinget, vil vi arbeide for vedtak som 
faktisk styrker dyrevelferden – som å sikre økt plass og 
bedre levekår for slaktegriser samt strengere krav til 
fiskevelferd og reduksjon av dyreforsøk.

Gris

Grisens velferd har vært en hovedsak i 2024, særlig i 
arbeidet med dyrevelferdsmeldingen. I tillegg har vi sendt 
et oppdatert fagnotat til politikerne for å vise hvor viktig 
det er å gi grisen mer plass.  

En vanlig norsk slaktegris på størrelse med en voksen 
mann har krav på kun 0,8 kvadratmeter plass og får aldri 
komme utendørs. Dagens arealkrav er utdatert og en viktig 
årsak til problemene i svinenæringen. Forskning viser at 

griser i gruppehold trenger minst 50 prosent mer plass 
for å minske stress, aggresjon og skader. Både Institutt 
for husdyr- og akvakulturvitenskap ved NMBU og Rådet 
for dyreetikk støtter økte arealkrav og mange bønder gir 
allerede grisene litt mer plass enn forskriften krever.  

Vi har holdt foredrag for Animalias Helsetjeneste for 
svin om Dyrevernmerket for gris. I tillegg deltok våre 
veterinærer på Veterinærdagene, der de presenterte 
Dyrevernalliansens arbeid og nådde ut til flere hundre 
andre veterinærer.

Vi fortsetter arbeidet for å sikre grisene betydelig bedre 
levekår.

Kylling

Den hurtigvoksende kyllingrasen Ross 308 har helse-
problemer knyttet til den ekstreme veksten. Vi arbeider 
derfor for at den skal fases ut fra norske fjøs.  

Høsten 2023 meldte Nortura og Den Stolte Hane, de to 
siste store aktørene som fortsatt bruker Ross 308, at de 
planlegger å slutte med rasen. Men gjennom 2024 har de 
fortsatt ikke satt en sluttdato.  

Vi gir oss ikke! Nortura tester nå ut en sakterevoksende 
rase. Dette er et viktig skritt i riktig retning, men endringen 
må skje raskere, og vi må sørge for at utfasingen av Ross 
308 faktisk blir en realitet. Vi fortsetter å legge press på 
Nortura og deres største kunde NorgesGruppen, som eier 
butikkene Kiwi, Meny, Joker og Spar.

I tillegg har vi i løpet av året gitt innspill til 
dyrevelferdsmeldingen om kyllingers vekst og velferd. 
To av våre veterinærer har også deltatt på Nordic Poultry 
Conference i Finland for å hente oppdatert kunnskap om 
kyllingproduksjonen.

Dyr i landbruket

Gjennom 2024 har vi jobbet hardt for å hindre tilbakeslag i dyrevelferden og sikre 
bedre forhold for dyrene. Da dyrevelferdsmeldingen ble lagt frem rett før jul, var vi 
allerede godt i gang med å påvirke politikerne. Vi har gitt innspill basert på forskning 
og erfaring, finansiert eksterne rapporter og jobbet for konkrete forbedringer.
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DYR I LANDBRUKET

Verpehøns

Vinterhage gir verpehøns mer plass og bedre velferd. 
Vår fagavdeling har skrevet en artikkel om dette i 
bransjebladet Kjøttbransjen for å spre kunnskap om 
hvordan hønene kan få et bedre levemiljø.  

Vi hadde også en fagartikkel om anbefalte 
velferdsforbedringer for kyllinger og høns, publisert 
i Veterinærtidsskriftet. I samme tidsskrift hadde vår 
fagleder og veterinær Helle Haukvik på trykk en artikkel 
om veterinærers rolle for bedre dyrevelferd.

Storfe

Vi har jobbet for at båskyr skal få mer mosjon og beite. 
Da daværende landbruksminister Geir Pollestad (Sp) ga 
båskyr mindre beitetid, sendte vi et brev til Landbruks- og 
matdepartementet for å protestere.  

Vi har også fått publisert en artikkel i fagbladet Buskap 
om bruk av ammetanter i melkeproduksjon. Kalver som 
får melk fra en ammetante utvikler seg bedre sosialt 

og fysisk, men metoden gir også utfordringer, som 
konkurranse om melk, separasjonsstress og usikker 
binding. Forskning viser at det ikke alltid gir ønsket 
velferdsgevinst, og vi jobber derfor for at kalven skal få 
være sammen med morkua, og ikke bare en ammetante.

De første kvernfrie eggene på plass i butikken

Presset på eggindustrien og myndighetene har gitt 
resultater. Takket være over 30 000 signaturer mot 
kverning av levende hanekyllinger har markedet 
begynt å endre seg. I 2024 kom de første eggene fra 
eggproduksjon uten kverning i butikkene.

I dag produseres nesten halvparten av alle Prior-egg uten 
at hanekyllinger kvernes, og andelen skal øke fremover. 
Innen 2025 vil dette gjelde for alle Prior-egg, og i løpet av 
få år for alle egg fra Nortura. 

Vi fortsetter presset for at begge rugeriene i Norge skal 
ta i bruk teknologien fullt ut, slik at kverning av levende 
hanekyllinger blir helt avviklet.

Fagleder, veterinær Helle Haukvik, på gårdsbesøk. Foto: Iselin Linstad Hauge
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FISK I OPPDRETT

Høy dødelighet og skader, spesielt på grunn av 
behandling mot lakselus, gir store utfordringer. 
Dyrevernalliansen arbeider for at myndighetene skal stille 
krav som gjør det lønnsomt med lavere dødelighet.

Ny rapport: Fremtidens fiskevelferd

I 2024 publiserte vi rapporten «Fremtidens fiskevelferd». 
Den viser hvordan nye metoder og strategier kan bedre 
velferden og redusere dødeligheten. Det er fullt mulig 
å bedre forholdene i oppdrettsnæringen, men da må 
myndighetene stille strengere krav. Flere aktører har 
allerede iverksatt slike tiltak, med gode resultater for 
fiskevelferden. Rapporten har fått positiv respons fra 
fagmiljøer og oppdrettsnæringen.

Regjeringen jobber nå med en ny stortingsmelding om 
havbruk. Den vil ha stor betydning for fiskevelferden 
fremover. Den 11. september ga vi våre innspill til 
arbeidet, med et tydelig budskap: bedre velferd og lavere 
dødelighet!

Vi overleverte også fiskevelferdsrapporten til fiskeri- og 
havminister Marianne Sivertsen Næss (Ap). Nå ber vi 
regjeringen stille krav som gjør at hele næringen tar i bruk 
de beste tiltakene og strategiene for fiskevelferd.

Fisk i oppdrett

Norge er verdens største produsent av oppdrettslaks. Oppdrett drives svært intensivt, 
og velferdsutfordringene er store. Mer enn én av fem fisk dør. Enda flere lider.

Deltok i ekspertgruppe – ASC

I 2024 fortsatte vi også arbeidet i en ekspertgruppe som 
utvikler en av verdens største sertifiseringsordninger for 
fiskeoppdrett. Merkeordningen Aquaculture Stewardship 
Council (ASC) finnes allerede på fiskeprodukter i 
butikkene. Gruppen har jobbet med velferd for både 
rensefisk og matfisk.

Samarbeid og kunnskapsdeling for bedre 
fiskevelferd

Vi har fått publisert et innlegg på vår samarbeidspartner 
Etisk handel sine nettsider, med råd til bedrifter som 
kjøper inn fisk eller fiskeprodukter. Dette er viktig 
informasjon, da bedrifter ofte står for store innkjøp.

Vi holder dialog med oppdrettsnæringen og har vært på 
ekskursjon til Sinkaberg. Her fikk vi se deres anlegg og 
nedsenkbare merder og høre om hvordan de jobber med 
å ivareta velferden. En av våre veterinærer har også holdt 
forelesning om fiskevelferd for veterinærstudentene på 
akvamedisin-di!erensieringen på siste studieår.
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FISK I OPPDRETT

Foto: R
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Veterinær og rådgiver i Dyrevernalliansen, Céline Løstegård, fiskeri- og havminister Marianne Sivertsen Næss (Ap), og politisk 
seniorrådgiver i Dyrevernalliansen, Christian Danielsen, under overrekkelsen av fiskevelferdsrapporten på innspillsmøtet til 
havbruksmeldingen. Foto: Susanna Lybæk.
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DYREFORSØK

Norge bruker svært mange forsøksdyr sammenlignet med 
andre europeiske land. Faktisk er vi på topp fem-listen over 
landene som bruker flest forsøksdyr i Europa. Dyreforsøk 
forårsaker ikke bare lidelse for dyr, men er også svært 
kostbare for samfunnet.  

Statlig senter for alternativer til dyreforsøk  

Dyrevernalliansen arbeider for å etablere et statlig 
3R-senter for reduksjon, forbedring og erstatning av 
dyreforsøk (Reduction, Refinement, Replacement). 
Dette var også en av anbefalingene fra regjeringen 
i dyrevelferdsmeldingen. 

Dyrevernalliansen har gjennom året jobbet aktivt for 
at et slikt senter skal bli en realitet. Vi har vist hvordan 
dyreforsøk er kostbare, og hvordan Norge kan spare 
betydelige midler ved å investere i teknologi og metoder 
som erstatter forsøksdyr. Vi har også oppfordret 
Stortinget til å sette tydelige mål i dyrevelferdsmeldingen.  

Flere sentrale aktører har sluttet seg til vårt krav 
om et nasjonalt 3R-senter, blant annet Den norske 
veterinærforening, Havforskningsinstituttet, Mattilsynet 
og Veterinærinstituttet.  

Dyreforsøk

Dyr som brukes i forsøk kan oppleve smerte, frykt og stress. De lever ofte trangt 
i et kunstig miljø med få muligheter til naturlig atferd. Dette kan føre til dårlig 
dyrevelferd gjennom hele livet.

Forsøksdyrkomitéen  

Dyrevernalliansens daglige leder, zoolog Anton Krag, er 
medlem av den statlige Forsøksdyrkomitéen som dyrenes 
representant. Komiteen er det rådgivende organet for 
Mattilsynet og arbeider for å sikre at forsøksdyr behandles 
i samsvar med gjeldende minimumskrav.  

I 2024 jobbet Forsøksdyrkomitéen videre med å fremme 
etableringen av et 3R-senter. Komiteen arbeidet også for 
å redusere lidelse i de rundt 80 forsøksdyravdelingene 
i Norge. Komiteen arrangerte også flere seminarer med 
fokus på dyrevelferden i forskning på ville dyr.

Forskning på alternativer til dyreforsøk  

Gjennom Dyrevernalliansens forskningsfond bidrar vi til 
utvikling av metoder som kan erstatte dyreforsøk. I 2024 
ga vi støtte til flere banebrytende prosjekter, blant annet 
forskning på Alzheimers sykdom uten bruk av forsøksdyr. 
Forskere ved NTNU utvikler en metode der blodceller fra 
pasienter omprogrammeres til hjerneceller. Dette gir ny 
innsikt i sykdommens tidlige mekanismer og kan bidra til 
bedre behandling – samtidig som forsøksdyr spares.



DYREVERNALLIANSEN  /  ÅRSBERETNING 2024  //  13

DYREFORSØK
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POLITIKK OG DYRS RETTSVERN

Dyrevelferd i Oljefondets investeringer

Dyrevernalliansen har i flere år jobbet for å påvirke 
forvaltningen av Statens pensjonsfond utland, bedre kjent 
som Oljefondet. I 2024 kartla vi fondets investeringer og 
fant at over 310 milliarder kroner er plassert i selskaper 
med svært dårlige dyrevelferdsstandarder.

Gjennom året hadde vi en løpende dialog med Norges 
Bank Investment Management (NBIM), som forvalter 
fondet. Vi undersøkte dyrevelferden hos selskaper som 
produserer svinekjøtt og egg, og presenterte funnene våre 
for NBIM. Samtidig overleverte vi et notat med konkrete 
anbefalinger for hvordan fondet kan stille strengere krav 
til dyrevelferd i sine investeringer.

Oljefondet har lenge hatt store investeringer i selskaper 
som WH Group, Tyson Foods og Pilgrim’s Pride – globale 
kjøttprodusenter som er forbundet med forferdelige 
forhold for dyr. 
 
Norges Bank tok imot vår kartlegging, og vår daglige 
leder, Anton Krag, ble invitert til bankens årsmiddag.

I begynnelsen av 2025 kunngjorde Oljefondet at de forventer 
at selskapene de investerer i, følger de internasjonale 
retningslinjene for dyrevelferd som er fastsatt av World 
Organization for Animal Health. Dette er et viktig steg i 
riktig retning, og vi vil fortsette å arbeide for økt fokus på 
dyrevelferd i forvaltningen av Oljefondets portefølje.

Handlingsplan for dyrevelferd 
i Oslo kommune  

Oslo kommune har utarbeidet en ny handlingsplan for 
dyrevelferd. Vi har gitt innspill flere ganger og deltok i 
september på et avsluttende møte med Bymiljøetaten. Vårt 
viktigste budskap har vært at kommunen må videreføre og 
styrke arbeidet med å stille dyrevelferdskrav i sine innkjøp.  

Politikk og dyrs rettsvern

Dyrevernalliansen jobber aktivt for å styrke lovverket og politikken som gjelder dyr. 
I 2024 har vi påvirket beslutningstakere, gitt innspill til nye lover og bidratt til viktige 
politiske gjennomslag.

Ny viltlov truer dyrevelferden  

Regjeringen sendte i 2024 et forslag til ny viltlov på 
høring. Forslaget åpner for nye jaktformer, som buejakt, 
og innebærer tilbakeskritt for dyrevelferden. Vi har advart 
mot at jegernes jaktopplevelse skal veie tyngre enn 
hensynet til at jakt skal være mest mulig human.  

Genteknologiloven må ta hensyn til 
dyrevelferd  

Vi har gitt høringssvar til Genteknologiutvalgets utredning. 
Utvalget foreslår å liberalisere genteknologiloven, 
som regulerer endringer i dyrs genmateriale. Vi mener 
dyreetikk og velferd må stå sentralt i utformingen av et 
nytt regelverk.  

Gjennomslag for forbud mot 
dyreovergrepsmateriale  

I februar avslørte avisa Nidaros at 260 nordmenn var 
medlemmer i et internasjonalt forum for deling av 
overgrepsmateriale med dyr. Besittelse av slikt materiale 
var ikke ulovlig. Dyrevernalliansen samlet inn over 30 000 
underskrifter for et forbud og overleverte dem til 
Justis- og beredskapsdepartementet i mai. Kort tid etter 
vedtok Stortinget å forby både besittelse og deling av 
overgrepsmateriale med dyr.
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MEDIA

I 2024 var Dyrevernalliansen med i rundt 450 
medieoppslag om dyrevern på TV, radio og i aviser. 

Grisene trenger bedre beskyttelse  

Vi var en tydelig stemme for grisene også i 2024. 
En svinebonde ble igjen tatt for grov dyremishandling, 
denne gangen for å ha slått og sparket griser. 
Veterinærinstituttet dokumenterte volden, og vi sørget for 
at saken fikk dekning i mediene. Allerede året før viste en 
stor tilsynskampanje fra Mattilsynet at over halvparten av 
svinebøndene bryter loven. Vi uttalte oss om behovet for 
bedre beskyttelse av grisene, blant annet i Dagbladet.  

Kyllingene i søkelyset  

Kyllingene fikk også mye oppmerksomhet. Aftenposten 
satte fokus på den hurtigvoksende kyllingrasen Ross 308 
og henviste til Dyrevernalliansens forbrukerguide. Flere 
merkevarer oppnådde grønt lys i forbrukerguiden vår, 
noe som blant annet betyr at de bruker sakterevoksende 
kyllingraser som gir bedre dyrevelferd.  

Ny teknologi kan redde hanekyllinger  

Vi fortsatte arbeidet for hanekyllingene i 2024. I påsken 
hadde TV 2 en stor sak om den nye teknologien som kan 
spare hanekyllingene fra å bli kvernet levende på livets 
første dag, og vi bidro til at temaet fikk bred dekning 
i flere medier over hele landet.  

Media

Fiskeoppdrett og høy dødelighet  

Den rekordhøye dødeligheten i norsk fiskeoppdrett fikk 
også mye oppmerksomhet. Veterinærinstituttet la frem 
sin årlige fiskehelserapport, som viser hvor mange laks 
som dør i oppdrettsanlegg hvert år. Senior fagrådgiver 
Susanna Lybæk kommenterte de høye dødstallene 
på NRK Dagsrevyen i forbindelse med publisering av 
rapporten.  

Andre viktige dyrevernsaker  

Dyrevernalliansens opprop for å forby besittelse av 
overgrepsvideoer og -bilder av dyr samlet over 30 000 
underskrifter og fikk stor oppmerksomhet i mediene.  

Mattilsynet feiret sitt 20-årsjubileum, og 
kommunikasjonsleder Live Kleveland deltok i deres 
jubileumsfilm sammen med representanter for næringene. 
Vi benyttet anledningen til å oppfordre Mattilsynet til 
å styrke det faglige arbeidet for dyrevelferd.

Dyrene trenger noen som taler deres sak i media. Vi sørger for at dyrene får 
oppmerksomhet i samfunnsdebatten og informerer om hvordan ulike dyreslag har 
det, hvilke utfordringer som må løses, og hva som skjer i aktuelle dyrevernsaker. 
Gjennom medieoppslag skaper vi holdningsendringer og retter søkelyset mot urett.
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Facebook  

På Facebook-sidene våre – Dyrevernalliansen og 
Dyrevernmerket – deler vi aktuelle saker, kampanjer og 
informasjon. Vi har også mye dialog med publikum, både 
i innboksen og i kommentarfeltene.  

I løpet av 2024 har vi blant annet publisert saker om 
disse temaene:  

• Appen «Dyrevennlig» gjør det enklere for deg 
som er forbruker, å velge bedre dyrevelferd: 
Flere nye merkevarer har fått grønt lys i 
Dyrevernalliansens forbrukerguide, noe som gjør 
det lettere å velge dyrevennlig mat, klær og 
kosmetikk- og hygieneprodukter.  

• Forbud mot overgrepsmateriale med dyr: 
Regjeringen har varslet et forbud, og vi presser på for 
at det faktisk gjennomføres.

• Folkekrav: Stopp kverning av levende kyllinger! 
Over 30 000 signaturer ble overlevert til Landbruks- og 
matdepartementet, og vi jobber målrettet for å sikre at 
industrien tar i bruk mer humane alternativer.

• Krever sluttdato for monsterkyllingen Ross 308: 
Kiwi selger fortsatt denne kyllingrasen, og vi har 
gjennomført en kampanje for å få deres leverandør, 
Nortura, til å sette en sluttdato.

• Dyrevelferdsmeldingen: Vi har engasjert følgere gjennom 
underskriftskampanjer og debatter for å få politikerne 
til å skjerpe minimumskravene for hold av dyr.

• Transport av kalver: Stena Line må stoppe 
dyretransporten av nyfødte kalver fra England til 
kontinentet. Vi har overlevert dem 10 000 signaturer.

Instagram  

På Instagram kan du følge oss på Dyrevern og 
Dyrevernmerket, hvor vi blant annet deler stories, reels 
og innlegg fra konferanser, seminarer, foredrag og 
gårdsbesøk.  

Du får se bilder og videoer fra gårdene som er sertifisert 
med Dyrevernmerket, og bli kjent med kontorhverdagen 
vår – inkludert kontorhundene.  

Vi forteller om prosjektene vi jobber med, og hvordan du 
som fadder eller støttespiller bidrar til å gjøre en forskjell. 
Du får innblikk i alt fra møter om hvordan Oljefondets 
investeringer kan bli mer dyrevennlige, til besøk på 
fiskeoppdrettsanlegg der vi ser på nye merder som kan 
redusere problemene med lakselus.  

I 2024 har vi også fortalt om Dyrevernmerket og hvordan 
dyrene har det på sertifiserte gårder. Våre følgere 
oppfordres til å støtte bønder som setter dyrevelferd først!  

Dyrevern Magasin  

Fadderne våre mottar Dyrevern Magasin to ganger i året. 
Det siste nummeret i 2024 hadde et opplag på 12 800 
eksemplarer.  

I fjor kunne du blant annet lese om vårt arbeid med 
dyrevelferdsmeldingen, få et innblikk i hvordan vi jobber 
politisk for å styrke dyrenes rettigheter, og bli med bak 
kulissene.  

Vi hadde også et intervju med politiadvokat Tone 
Strømsnes Olsen i Økokrim, som er øverste fagansvarlig for 
dyrevelferdskriminalitet i Norge. Der fortalte hun om sitt 
arbeid og hvordan vi alle kan bidra til å beskytte dyrene.  

Kommunikasjonskanaler

Våre faddere, sponsorer og støttespillere er avgjørende for arbeidet for dyrene. 
Derfor er det viktig for oss å ha flere måter å nå ut til deg på. I 2024 hadde vi 
over 400 000 følgere på sosiale medier og mer enn 320 000 sidevisninger på 
nettsidene våre.
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Nyhetsbrev

Du kan abonnere på to ulike nyhetsbrev, tilpasset dine 
behov og interesser.

Dyrevern Viten gir deg siste nytt om forskning, politikk 
og næringsliv relatert til dyrevelferd. Dette nyhetsbrevet 
er for deg som jobber med dyrevelferd på ulike måter. 
Det utgis to ganger i måneden og når over 4 000 
mottakere.

Dyrevern Aktiv er for deg som ønsker å engasjere deg 
for dyrene. Her får du oppdateringer om forbrukernytt og 
muligheter til å bruke stemmen din for dyrene og delta 
i kampanjer for dyrevern. Nyhetsbrevet utgis én gang i 
måneden og sendes til over 28 000 abonnenter.

Andre kanaler

På YouTube – youtube.com/dyrevern – legger vi ut 
informasjonsfilmer om ulike dyreslag, webinarer og 
TV- og radioinnslag.

Vi hadde radioannonsering på reklamefrie dager i 
høytidene. Vi fikk spredt informasjon om dyretesting og 
pelskrager på langfredag, 1. påskedag, pinse og 1. juledag 
hos Radio Metro, The Beat, Radio Rox, Metro Classic og 
Bauer Media (Radio Norge, Radio Rock, Radio Topp 40, 
Radio Vinyl, Norsk Pop, Kiss og P24-7-kanalene MIX, 
FUN og KOS).

Vi fikk også sendetid på reklamefrie dager 1. pinsedag 
på TV Norge.

Foto: M
arius C

ap
tare
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Senior fagrådgiver og veterinær, Céline Løstegård fra Dyrevernalliansen, sammen med ansvarlig forsker Marco Vindas i Fiskelabben på 
NMBU i forbindelse med forskningsprosjektet «Hvilken vannstrømhastighet foretrekker fisken» (tildelt i 2023). Foto: Marius Captare

Kommunikasjonsleder i Dyrevernalliansen, Live Kleveland, på besøk på NMBU i forbindelse med Dyrevernalliansens forskningsfond sitt 
bidrag til prosjektet «Er tildelingen og typen av fiber nøkkelen til velferd og helse hos slaktegris?» (tildelt i 2023). Foto: Ihne Pedersen
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Fra stress til trivsel: Jakten på en lykkelig laks  

Hva betyr egentlig god fiskevelferd? Ofte fokuserer man 
på å redusere stress, men trivsel handler også om positive 
opplevelser. Dette prosjektet skal undersøke om laks får 
bedre livskvalitet i et mer naturlig oppdrettsmiljø, med 
steinbunn, hengende «planter» og variert fôr. Forskningen 
ser ikke bare på stressnivåer, men også på dopamin – et 
signalsto! knyttet til velvære. Målet er å finne en pålitelig 
metode for å vurdere god fiskevelferd.  

Ser fiskens stress uten å forstyrre  

For å måle stress hos fisk må de vanligvis fanges og 
håndteres, noe som i seg selv kan skape stress. Dette 
prosjektet tester en ny metode, der videoopptak brukes 
til å analysere fiskens hjerterytme og pust mens den 
svømmer fritt. Ved hjelp av videoforsterkning kan selv 
ørsmå bevegelser og fargeendringer i fiskens kropp gjøres 
synlige. Teknologien kan bli en skånsom og e!ektiv måte 
å overvåke fiskevelferd på.  

Alzheimers uten dyreforsøk  

Forskning på Alzheimers sykdom er ofte avhengig av 
dyreforsøk, men dyremodeller fungerer ikke alltid godt 
nok. Dette prosjektet utvikler en ny laboratoriemodell 
basert på menneskelige celler. Ved å bruke blodceller 
fra pasienter til å dyrke frem sykdomsrelaterte celler kan 
forskerne studere alzheimer på en mer presis måte – uten 
bruk av dyr. Samtidig bidrar forskningen til å utvikle bedre 
behandlingsmetoder for mennesker.

Dyrevernalliansens forskningsfond

Forskningsfondet ble opprettet i 2008 og finansierer forskning som hjelper dyr 
i intensivt dyrehold. Midlene kommer fra gavmilde sponsorer, noe som gjør at 
summen som deles ut, varierer fra år til år. Disse spennende prosjektene fikk tildelt 
midler fra fondet i 2024:
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Forbrukere fortjener gode valg  

Forbrukere skal enkelt kunne velge produkter med 
bedre dyrevelferd. Gratisappen Dyrevennlig hjelper med 
nettopp dette – den viser hvilke matvarer, klær, kosmetikk- 
og hygieneprodukter som er produsert på en mer 
dyrevennlig måte enn minimum bransjestandard. I 2024 
ble appen lastet ned nesten 6000 ganger, og totalt har 
65 000 personer tatt den i bruk. Stadig flere merkevarer 
forbedrer seg, og flere produkter i Dyrevernalliansens 
forbrukerguide har i løpet av året fått grønt lys.  

Flere bedrifter tar dyrevelferd på alvor  

Denne utviklingen skjer ikke av seg selv. Dyrevernalliansen 
legger ned store ressurser i å veilede selskaper mot mer 
dyrevennlige valg. I løpet av 2024 
• forpliktet 28 nye klesmerker seg til å bli pelsfrie  
• tok 36 hygiene- og kosmetikkmerker avstand fra 

dyretesting  
• sluttet 14 nye merkevarer seg til kampen mot mulesing 

i ullindustrien  

Dette viser at stadig flere bedrifter tar dyrevelferd på 
alvor – og at etterspørselen etter mer etiske produkter 
vokser.  

Veiledning gjør veien enklere  

Mange bedrifter ønsker å bli mer dyrevennlige, men vet 
ikke hvor de skal starte. Dyrevernalliansen bistår derfor 
selskaper med å utvikle dyrevelferdspolicyer og sette 
konkrete mål. Når selskapene først har fått kunnskapen de 
trenger, blir veien videre mye enklere.  

Samarbeid med o!entlige aktører  

I 2024 ga vi råd til en rekke næringslivsaktører, både store 
selskaper og kommuner. Oslo kommune har utarbeidet en 
ny handlingsplan for dyrevelferd, hvor vi har gitt innspill 
og deltatt i møter med Bymiljøetaten.  

Styrket synlighet gjennom samarbeid  

Vi samarbeidet også med Økologisk Norge og bidro til en 
av deres kampanjer for dyrevelferd i sosiale medier. Slik 
når vi ut til enda flere – både forbrukere og næringsliv – 
og skaper konkrete resultater for dyrene.

Næringsliv

Samarbeid med næringslivet gir store seire for dyrene! Dyrevernalliansen har jobbet 
med næringslivet for bedre dyrevelferd siden 2003, og resultatene blir stadig tydeligere. 
I dag omfatter arbeidet både klær, kosmetikk, hygieneprodukter og mat – både animalsk 
og plantebasert. Over 1000 selskaper og flere store o!entlige innkjøpere har nå tatt 
hensyn til dyrevelferd etter dialog med oss eller våre internasjonale samarbeidspartnere.


